
Verslag — MT Fraudebestrijding maandag 22 juli 2013 CONCEPT 

Aanwezig: 

Peter Veld (Vz), Hans van der Vlist, Aly van Berckel, 

Albert van der Meer. 

1. opening, mededelingen 

e De antwoorden op de Kamervragen zijn verzonden. Dit heeft tot geringe media- 

aandacht geleid (alleen RTL). 

e De datum van het debat over de toeslagenmaatregelen is nog niet vastgesteld; de 

Tweede Kamer wil dit koppelen aan de reactie op de voorstellen van de commissie 

Van Dijkhuizen. Deze komt echter pas in het najaar, dan vindt echter ook de 

behandeling van het Belastingplan2014 plaats. Het risico bestaat dat deze discussies 

elkaar gaan overlappen. Peter geeft aan de planning met de stas te willen bespreken 

direct nadat hij terug is van reces. 

e Op is er een bespreking bij de stas over de VAR nota. 

e 15 augustus wordt de nota over de VAR besproken met de stas 

Hans van der Vlist 

e Meldt dat de FIOD bij de IGZ heeft geëscaleerd ivm een zorgzaak die bleef hangen. 

2. Verslag 8 juli en actiepunlijst 

e Geen opmerkingen over het verslag 

3. Stand van zaken uitvoeringstoets en business case Toeslagen 

en Peter 

e De uitvoeringstoets wordt vandaag aangeleverd aan de andere departementen, ten 

behoeve van de besprekingen morgen. Overall beeld is dat de maatregelen in de 10 

mei brief uitvoerbaar zijn. In de gesprekken met de departementen moet worden 

voorkomen dat het verkeerde beeld ontstaat over het gebruik van de verruimde 

beslistermijn (van 8 weken, naar 3 maanden, met herhaling van 3 maanden).



Iedereen die niet wordt geraakt door een risicoprofiel wordt binnen 4 weken beschikt; 

dat is rond de 90 % van de aanvragers. 

e Morgen gesprek met de IRF over de business case. 

e In antwoord op de van Peter of alle Kafka ideeën er nog in zetten is het antwoord dat 

deze er waarschijnlijk gewoon uit de wetteksten gaan omdat deze de wetgeving te 

ingewikkeld maken. 

e In aanvulling op het punt van Peter dat het kabinet nog op zoek is naar geld doet 

de oproep om business cases in te brengen als er sprake is van 

fraudebestrijding. De IRF staat daar nu zeer voor open. 

e Peter stelt de vraag aan de orde of de huishoudtoeslag een juridisch begrip wordt 

waartegen je in bezwaar en beroep kunt gaan - nog bovenop de ‘onderliggende’ 

toeslagen waarbij dit ook mogelijk is -, of dat er gewoon sprake is van een 

verzamelterm. In dat eerste geval kan dit zeer veel werk opleveren. 

4. MC en DG Overleg / visiedocument en fenomenenlijst 

e Voorbereidingen voor DG Overleg en MC lopen. Momenteel worden de cases gemaakt 

in overleg met andere departementen en obv input interne dienstonderdelen. De 

cases gaan over identiteitsdiefstal en gefingeerder dienstbetrekking. De cases zijn 

geagendeerd voor het DG overleg van 22/8 en komen in het MT van 19/8 aan de 

orde. 

e De vergaderfrequentie van de MC gaat omhoog; deze komt voortaan maandelijks 

bijeen. En wordt telkens voorafgegaan door een DG Overleg en vooroverleg op 

afdelingshoofdniveau. In de MC is afgesproken de MC niet in ambtelijke stukken te 

noemen. MinFin heeft ambtelijke ondersteuning aangeboden in het secretariaat van 

de MC. 

e Doel van de MC is om voor einde van het haar met een Kamerbrief over doel en 

tijdpad rond kolomoverstijgende activiteiten zoals gegevensuitwisseling tussen 

publieke en private partijen te komen. 

e VWS komt met een zorgfraudenota. Hans van der Vlist geeft aan dat er volgende 

week bestuurlijk overleg is over de zorgfraude; de afgelopen 2 maanden heeft VWS 

het initiatief weernaar zich toe getrokken. 

e In de MC van 2 september wordt aandacht besteed aan 10/9 Ambtshuissessie



Peter 

Er wordt gewerkt aan het visiedocument en de fenomenenlijst: met alle 

dienstonderdelen is gesproken om nieuwe input te verzamelen 

Geeft aan steeds een onderwerp uit de fenomenenlijst te willen selecteren om deze 

vervolgens dieper te bespreken. 

5. Terugkoppeling commissie Welten 

Peter 

Korte toelichting op de cases die middels een brainstorm worden voorbereid 

(Faillissementsfraude, Toeslagenfraude en GBA Fraude). 

De ambtelijke ondersteuning werkt de info uit de brainstorm om naar gefingeerde 

cases met oplossingen voor de ervaren problemen. Fin heeft aangeboden als 

klankbord voor deze stukken te kunnen fungeren. 

Tevens bij de ambtelijke ondersteuning de keuzemogelijkheden rond de inzet van 

media en het opnemen van bedragen in de cases toegelicht. 

Na de uitzending van RTL met de Rotterdamse wethouder en de media aandacht voor 

Amsterdam moet de aandacht voor de andere G4 gemeenten wel in balans blijven. 

Dit is aangekaart bij Ven). 

Bevestigt dit en geeft aan dat in de Halfjaarsrapportage moet worden opgenomen 

welke projecten al liepen en dat het Amsterdamse initiatief daar later is bijgekomen. 

Geeft aan dat er pilots lopen o.a. met de gemeente Utrecht waarin fysieke controles 

op verwonderadressen worden uitgevoerd. Peter ziet hierin een mogelijkheid voor 

positieve communicatie en geeft aan dat de directie Communicatie moet worden 

aangeschakeld.



Geeft nalv opmerkingen van Hans van der Vlist en Albert aan dat het goed is naar 

BZK en GBA de RTL case te gebruiken om aan te geven dat als het GBA op orde is, 

hier geld kan worden bespaard/opgehaald. Langs deze lijn worden tzt vragen voor de 

stas in de MC voorbereid. 

6. Vragen/wvttk 

Peter 

Concludeert dat er onvoldoende stof is voor een MT Fraude op 5 augustus. Het eerst 

volgende MT Fraude is derhalve op 19 augustus. Dan zullen o.a. de stukken voor het 

DG Overleg (cases voor de MC) en de voortgang van de Commissie Welten worden 

geagendeerd. 

Roept op om voorbeelden van fraudebestrijding die veel opleveren snel te behandelen 

in het MT, net zoals eerder bij de VAR is gebeurd. 

Geeft aan dat de stas op 13/8 terug is. 

Stelt een vraag aan Peter over de herpositionering van Horizontaal Toezicht. Peter 

geeft aan een discussie te willen om de eenduidige visie over de handhavingstactiek 

te bevestigen, zodat dit ook intern eenduidig kan worden uitgedragen. 

Hans vd Vlist 

Geeft aan graag verdiepingsslag van het subjectgerichte werken te willen. FIOD en 

Belastingen pakken voorbereiding op voor een van de volgende MT overleggen. 

Geeft aan sinds afgelopen donderdag weer in zijn oude Belastingdienstmailaccount te 

kunnen. Hierin stonden veel mails waarop hij logischerwijs geen reactie had kunnen 

geven. Verzoek is om vooral op zijn minfin-account te mailen.


